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Spørgsmål 

Giver de medieomtalte eksempler med opkøb af virksomheder til markant mindre beløb 

end det skattemæssige fradrag, der dermed opnås ministeren anledning til at foretage et 

hasteindgreb, da der er meget store beløb på spil? 

 

Svar 

Indledningsvis bemærkes, at markedsprisen på et underskudsgivende selskab som ud-

gangspunkt bestemmes af udbud og efterspørgsel efter selskabet. Ved køb af et selskab 

med et skattemæssigt underskud vil markedsprisen bl.a. være påvirket af muligheden for 

fremadrettet at kunne udnytte underskuddet. Markedsprisen vil således typisk være lavere 

end kurs 100, da køber løber en risiko for ikke at kunne udnytte underskuddet. Der kan 

desuden være en række andre forhold, der påvirker markedsprisen for et underskudsgi-

vende selskab.  

 

Der henvises herudover til min besvarelse af SAU alm. del spm. 413 (2017-18), som be-

skriver reglerne i forhold til handel med underskudsselskaber. Det fremgår også heraf, at 

det er vurderingen, at de gældende regler i vidt omfang opfylder målsætningen om at for-

hindre salg af underskudsselskaber. Jeg har derfor bedt mine embedsmænd om at under-

søge muligheden for at sikre, at den særlige undtagelse for børsnoterede selskaber ikke 

kan udnyttes til at spekulere i handel med tomme børsnoterede underskudsselskaber.  


